
Zápis 
z 10. zasedání Výboru pro hospodářský rozvoj a pracovní příležitosti 
Zastupitelstva Královéhradeckého kraje, 
 
konaného dne 24. 2. 2022 od 16:00 hod. v budově Regiocentra Nový Pivovar, Hradec Králové, 
zasedací místnost N2.906 – sál Jana Letzela (zastupitelstva) a současně prostřednictvím 
videokonferenční místnosti. 

 

 
Přítomni:  dle prezenční listiny 
 
Přítomni online: Mgr. Petr Poláček, Libuše Věříšová, Filip Bureš, Blanka Čiháčková, Adam Valenta, 

Mgr. Ivana Kudrnáčová 
 
Omluveni: Mgr. Martin Červíček, PhDr. Jiří Štěpán, Ph.D., Bc. Zdeněk Lhota, Josef Dlabola, Milan 

Brandejs 
 
Přizváni a hosté:  Adam Valenta, člen Rady Královéhradeckého kraje 
 Mgr. Ivana Kudrnáčová, vedoucí odboru regionálního rozvoje, grantů a dotací  

Ing. Lucie Rovenská, vedoucí oddělení regionálního rozvoje 
Mgr. et Mgr. Vendula Hájková, ředitelka CIRI 
RNDr. Zita Kučerová, Ph.D., zástupkyně ředitelky CIRI 
Mgr. Jana Hanušová, odborná konzultantka oddělení rozvoje CIRI 
Ing. Jana Smetanová, odborná konzultantka oddělení rozvoje CIRI 

 
Program: 

1) Úvod – usnášeníschopnost, schválení programu jednání, schválení přítomnosti hostů, schválení 
distanční účasti, schválení ověřovatele zápisu. 

2) Podpora sociálního podnikání v Královéhradeckém kraji. 
3) Různé. 
4) Závěr. 

 
K bodu 1. 
Úvod – usnášeníschopnost, schválení programu jednání, schválení přítomnosti hostů, schválení 

distanční účasti, schválení ověřovatele zápisu. 

Jednání zahájil a řídil místopředseda Výboru pro hospodářský rozvoj a pracovní příležitosti Zastupitelstva 

Královéhradeckého kraje Ing. Ivo Muthsam, který byl pověřen předsedou Výboru PhDr. Jiřím Štěpánem, 

Ph.D. 

Pan místopředseda omluvil pana předsedu PhDr. Jiří Štěpán, Ph.D. a dále také Mgr. Martina Červíčka, 

hejtmana Královéhradeckého kraje a členy Výboru Josefa Dlabolu, Bc. Zdeňka Lhotu a Milana Brandejse. 

Dále pan místopředseda přivítal přizvané hosty a členy Výboru. 

Distanční formy se účastnili členové Výboru Mgr. Petr Poláček, Libuše Věříšová, Filip Bureš, Blanka 

Čiháčková a také hosté Adam Valenta, člen Rady Královéhradeckého kraje, Mgr. Ivana Kudrnáčová, vedoucí 

odboru regionálního rozvoje, grantů a dotací.  

Jelikož byla přítomna nadpoloviční většina členů Výboru (7 přítomní + 4 on-line), byl Výbor pro hospodářský 

rozvoj a pracovní příležitosti shledán usnášeníschopný.  

Následně pan místopředseda představil program 10. jednání Výboru. 

Pan místopředseda následně požádal o spolupráci při ověřování zápisu. Na pozici ověřovatele zápisu se 

přihlásil Ing. Richard Nádvorník. 

USNESENÍ VHRPP/10/5/2022  
Výbor pro hospodářský rozvoj a pracovní příležitosti  
 
I. schvaluje 



1. program 10. jednání Výboru pro hospodářský rozvoj a pracovní příležitosti, 
2. přítomnost hostů, 
3. distanční účast – Mgr. Petr Poláček, Libuše Věříšová, Filip Bureš, Blanka Čiháčková, 
4. ověřovatele zápisu – Ing. Nádvorník. 
 
Hlasování: 
Pro: 10 Proti:  0 Zdržel se:  0 
 

Poznámka: hlasovalo 7 přítomných členů a 3 přihlášení členové on-line (Mgr. Petr Poláček, Libuše Věříšová, 

Blanka Čiháčková).  

 

K bodu 2. 
Podpora sociálního podnikání v Královéhradeckém kraji. 

Pan místopředseda uvedl přítomné do problematiky sociálního podnikání v Královéhradeckém kraji a předal 

slovo prezentujícím: RNDr. Zitě Kučerové, Ph.D., Ing. Janě Smetanové a Mgr. Janě Hanušové, které 

seznámily členy Výboru se specifickými tématy a posláním sociálního podnikání v KHK a toto téma 

představily díky konkrétní činnosti a aktivitám v rámci Královéhradeckého kraje. V rámci prezentace Ing. 

Lucie Rovenská představila připravovaný dotační titul Podpora sociálního podnikání na území KHK, který by 

měl být schválen Zastupitelstvem KHK dne 21. 3. 2022.  

 

Poznámka: prezentace je přílohou zápisu. V 16.20 hod. opustil on-line jednání pan radní Adam Valenta. 

Diskuze: 
Mgr. Martin Hanousek – vznesl dotaz, zda je řešeno na Krajském úřadě KHK nebo na obcích, zda jsou 
schopni plnit zaměstnávání osob se zdravotním postižením, nebo zda obce nebo jejich příspěvkové 
organizace mají povinnost náhradního plnění. Bylo by dobré mít toto zmapováno. Uvedl příklad špatné praxe 
z města Hradec Králové, kde působí jako zastupitel.  
RNDr. Zita Kučerová, Ph.D. – toto téma řešíme ve spolupráci s Úřadem práce, zaměstnávání osob se 
zdravotním postižením je využíváno v KHK v maximální míře. Následně se využívá náhradní plnění. CIRI 
nemá zmapováno, které firmy musí platit poplatky za to, že nevyužívají náhradní plnění.  
Mgr. Martin Hanousek – doplnil svůj dotaz, je myšleno, zda města a jejich organizace v KHK jsou v rámci 
této tématiky zmapovány. 
RNDr. Zita Kučerová, Ph.D. – nejsou zmapovány. Ale pro usnadnění nabídky pro veřejnou správu byl vydán 
Katalog sociálních podniků a náhradního plnění. 
Ing. Jana Smetanová – doplnila informaci, Katalog obsahuje nejen sociální podniky ale i zaměstnavatele 
osob se zdravotním postižením, kteří mají možnosti náhradního plnění. S tím souvisí i téma odpovědného 
veřejného zadávání, na které byl pořádán seminář. Odpovědné veřejné zadávání ukládá veřejným 
zadavatelům chovat se odpovědně, kdy jednou z možností, jak se chovat odpovědně, je dávat práci 
sociálním podnikům, zvýhodňovat je ve veřejných zakázkách. Jde o snahu o osvětu. Snaha přimět obce a 
města akceptovat pravidla odpovědného veřejného zadávání. 
Mgr. Martin Hanousek – uvedl konkrétní praktický příklad špatné praxe. 
Mgr. Michal Vejprava – problematika souvisí se zadáváním veřejných zakázek, je nutná odvaha vypsat 
zodpovědně veřejnou zakázku. Než se dostane do povědomí všech úředníků, bude to běh na dlouhou trať. 
Ing. Ivo Muthsam – nejde jen o problematiku KHK, jde o státní agendu. Možností by byla v rámci daňové 
legislativy výpomoc sociálním podnikům. Vypsat veřejnou zakázku je v dnešní době velice komplikované.  
RNDr. Zita Kučerová, Ph.D. – doplnila problematiku, je třeba úprava legislativy a daňového snížení/zvýšení. 
V rámci aktivit souvisejících se sociálním podnikání byla snaha hledět do našeho regionu. Cílem je 
poskytovat služby našim obcím a našim organizacím, Katalog sociálních podniků a náhradního plnění 
nabízen především na území KHK. Na národní úrovni existuje Platforma sociálního podnikání, se kterou 
jsme propojeni.   
 
Mgr. Michal Vejprava – pokud proběhne další diskuze se zástupci MMR, bylo by na místě obeznámit je 
s problematikou sociálního bydlení u nás v regionu.  V rámci tohoto tématu by se nemělo jednat pouze o 
podpoře těch sociálně nejslabších, ale mělo by jít i o podporu i pro ty občany, kteří jsou na hranici chudoby. 
Mgr. Jana Hanušová – kvituje pozitivní praxi, jsou členy expertní skupiny MPSV, kde se toto téma diskutuje. 
MPSV si uvědomuje, že pokrýt některé cílové skupiny je velice náročné, protože propadají legislativním 



systémem. Nikdo neví, že na dávky nedosáhnou, ale přitom žijí na hranici sociální chudoby. V současné 
chvíli probíhá mapování. Je snaha zmapovat takové osoby, které vydávají více jak 40 – 50 % nákladů na 
bydlení, a následně je přiřadit do kategorie sociálně ohrožených.  
Ing. Jaroslav Bitnar – vznesl dotaz týkající se problematice de minimis. 
Mgr. Jana Hanušová – tuto problematiku jsme předali na MMR, je snaha vyvolat diskuzi na toto téma a řešit 
to.  
Ing. Ivo Muthsam – náročné problematické téma, zůstává otázka financování, je nutné řešit na vyšších 
vládních pozicích a vytvořit metodiku. 
  
USNESENÍ VHRPP/10/6/2021   
Výbor pro hospodářský rozvoj a pracovní příležitosti  
 
I. bere na vědomí 
informace týkající se podpory sociálního podnikání v Královéhradeckém kraji. 
 
Hlasování: 
Pro: 10 Proti:  0 Zdržel se:  0 
 

Poznámka: hlasovalo 7 přítomných členů a 3 přihlášení členové on-line (Mgr. Petr Poláček, Libuše Věříšová, 

Blanka Čiháčková).  

 

K bodu 3. 
Různé 
Ing. Ivo Muthsam vyzval přítomné, zda mají k bodu nějaké návrhy. Bez připomínek. 

 
 
K bodu 4. 
Závěr 
Závěrem pan místopředseda Ing. Ivo Muthsam uvedl, že se na některém z příštích jednání vrátíme k tomuto 

tématu, které jsme otevřeli na tomto Výboru. Následně poděkoval všem za účast na 10. zasedání Výboru 

pro hospodářský rozvoj a pracovní příležitosti, za jejich prezentace a příspěvky a vzhledem k tomu, že byly 

vyčerpány všechny body programu, v čase 17.00 hod. jednání ukončil. 

11. zasedání Výboru pro hospodářský rozvoj a pracovní příležitosti se uskuteční dne 7. 4. 2022, v budově 
Krajského úřadu Královéhradeckého kraje, v sále Zastupitelstva, od 16:00 hod., prezenčně. 
 

 

 

 

 

Ing. Richard Nádvorník     Ing. Ivo Muthsam 
       ověřovatel zápisu             místopředseda výboru 

 

 

 

Zápis sepsala: Bc. Klára Stannerová, tajemnice   


